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Het bestuur en de redactie van de Teeshot wensen
u alle goeds voor 2019! Fijne feestdagen en een
mooie jaarwisseling.
Tot ziens op de Nieuwjaarsreceptie in het clubhuis
op 6 januari 2019 van 17:00 tot 19:00u
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Redactioneel
Beste VGC-ers, een paar minu-
ten voor ik aan deze tekst
begon, heb ik mijn stem uitge-
bracht op het Van Dale "woord
van het jaar". Er staan een paar
leuke woorden in, o.a. blok-
keerfries, intimiteitscoördina-
tor en ook plogging (een sa-
menvoeging van picking en
jogging).
Dat laatste woord heeft mijn stem gekregen en de
uitslag volgt op 18 december a.s. Plogging betekent
overigens: straatvuil oprapen tijdens het joggen. Nu
doe ik niet aan jogging, maar tijdens rondjes met
de hond raap ik straatvuil op en ook op onze golfbaan
als er iets ligt wat er niet hoort.

Ik vind taal leuk en dat er nieuwe woorden ontstaan
ook. Vaak zijn het Engelse woorden, dat valt niet
altijd te vermijden: onze eigen golfsport staat ook
bol van Engelse woorden toch? Een nieuwe term
gepresenteerd in dit nummer is "penalty area"; lees
het stuk van Piet Janse over de nieuwe regels die
per 1 januari a.s. ingaan.

Er zijn ook vreselijke woorden bij, zoals shinen,
bucket list en, het ergste van allemaal: guilty
pleasures. Ik gruw van guilty pleasures, omdat er
zo’n tegenstelling in zit. Wat zijn jouw guilty plea-
sures? Grr, wat een vraag! "Géén" is mijn antwoord,
omdat ik vele pleasures ken, maar me daar absoluut
niet guilty over wens te voelen. Het herinnert mij
ook aan vroeger. Vriendinnetjes die op zondag een
ijsje kochten, terwijl ze dat niet mochten en het dan
stiekem moesten opeten, zonder dat iemand het
zag. Of naaste familie, die eerst de appeltaart met
slagroom opat, maar er zich zo schuldig over voelde,
dat ze direct erna de weegschaal gingen halen en
er daarna één voor één op gingen staan! Ik heb dit
nooit kunnen begrijpen, voor mij mag er bij de "drie
G’s van de VGC" een vierde bij namelijk: Genieten,
ja heerlijk! Zeker in de december maand, met
donkere dagen, de kachel aan en de vele lichtjes
binnen en buiten. De feestelijke dagen met een
mooie sfeer en alle heerlijkheden, de start van een
nieuw jaar etc. etc.

Daarom beste VGC-ers, fijne feestdagen en heel
veel genieten! Voor 2019 wens ik U een mooi en
gezond golfjaar. Veel plogging en geen guilty plea-
sures lijkt mij een goed voornemen.

Rina Runia
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Van de voorzitter
Beste medegolfers,
Het jaar 2018 loopt alweer ten
einde en voor u ligt de laatste
Teeshot van dit jaar. Een hec-
tisch jaar voor onze club met
het nodige afzien door de ver-
vanging van de beregeningsin-
stallatie en de renovatie van
drie greens. Maar gelukkig is
nu het ergste leed geleden.
De nieuwe greens zien er al
heel goed uit, maar de inge-
bruikname zal pas begin maart 2019 zijn. De fair-
ways zijn heel goed met uitzondering van hole 5 en
hole 6, die hebben veel geleden onder alle werk-
zaamheden. De baancommissie doet geweldig haar
best om het, in overleg met de gemeente, voor
elkaar te krijgen dat hier iets aan gebeurt, maar tot
nu toe helaas tevergeefs.

Verder is zeker vermeldenswaard dat we hole 7 golf-
specifiek hebben kunnen maken. De fairway wordt
daar opnieuw ingericht met een afscheiding naar
het hockeyveld. Ook zijn de verhoogde hekken op
de driving range door de gemeente aanbesteed. Dit
betekent dat we binnenkort de driving range conti-
nu kunnen gebruiken, ook als er gehockeyed wordt.

In de loop van dit jaar heeft Piet Wijnen de taken
als pro overgenomen van Sjoerd de Schipper en hij
is met zijn bekende enthousiasme aan het lesgeven
gegaan. Tot nu toe hoor ik alleen goede dingen en
zijn er veel leden die van de diensten van Piet ge-
bruik maken.

Een punt van zorg binnen onze vereniging blijft het
ledenaantal. Ondanks geweldige inspanningen van
onze publiciteitscommissie met o.a. huis-aan-huis
verspreide brochures en de inzet van vele leden om
nieuwe leden te werven, ook via een aantal clinics,
blijft het heel moeilijk de opzeggingen te compen-
seren. Zoals tot nu toe bekend, zullen zeker zo’n 35
leden hun lidmaatschap opzeggen en hebben we in
2018 ca. 25 leden mogen verwelkomen. Dus blijf
allemaal meehelpen om ons ledenbestand op peil te
houden!

Goed nieuws in dit verband is, dat we door enkele
financiële meevallers de contributie voorlopig niet
hoeven te verhogen ondanks het langzaam terug-
lopende ledenaantal.

Rest mij om alle vrijwilligers, die zich ook dit jaar
weer volledig hebben ingezet, te bedanken en de
hoop uit te spreken dat zij dit ook volgende jaren
weer voor ons zullen doen en U allemaal van harte
uit te nodigen op onze nieuwjaarsreceptie op zondag
6 januari. Ik tref U dan hopelijk allemaal daar en
wens nu alvast iedereen en heel gelukkig, sportief
en gezond einde van 2018  en begin van 2019 toe.

Frank Smulders
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Marijke Schoofs expositie in het
clubhuis
U zult het ongetwijfeld
gemerkt hebben als u het
clubhuis binnenkomt: er
hangen nieuwe schilderij-
en. Eddy Kox, de grote
stimulator van de exposi-
ties, heeft Marijke Schoofs
gevraagd om enkele van
haar schilderijen ten toon
te stellen. En dus is er voor
de Teeshot alle reden om
eens met de kunstenares
te gaan praten. Ze is nog
maar kort lid van onze
club en daarom is het des te dapperder dat ze de
uitnodiging aanvaarde. Ik mocht bij haar thuis een
kijkje komen nemen in ander werk van haar en om
eens te horen “hoe het zo is gekomen”.
Ik had verwacht dat haar werk vooral zou bestaan
uit “koppen”, maar dat bleek niet te kloppen. In haar
huiskamer hangen bijvoorbeeld een prachtig bo-
menlandschap, een vertederend musje, een ranke
vrouwengestalte en een stapel koffiekopjes. Maar
natuurlijk ontbreken de portretten van de beide
dochters Jolijn en Merel niet. De tuin inlopend zie ik
nog twee op hout geschilderde eekhoorntjes.

Is zij een natuurtalent met een onbedwingbaar
gevoel te moeten scheppen? Nee, volstrekt niet.
Schilderen doet ze serieus pas een jaar of acht. Ze
kon natuurlijk altijd al wel heel aardig tekenen. Haar
vroegere woonplaats Hilvarenbeek bood meer dan
genoeg uitdaging maar het had geen prioriteit zal
ik maar zeggen Ook op haar middelbare school werd
niets met haar talent gedaan. Dan had haar dochter
Jolijn het beter, die had het vak tekenen op haar
diploma VWO staan (die had een heel goede school
natuurlijk).
Het serieuze werk begon toe ze in 2010 op de
Draaikolk (de vroegere volksuniversiteit in Valkens-
waard) een cursus schilderen ging volgen. Na een
jaar stapte ze over naar Berdien van Kuijk, een
kunstenares in Borkel, bij wie ze nog steeds lessen
volgt en soms ook exposeert in het Teutenhuis,
tijdens de bekende Postiljonrit met Pinksteren,
samen met de andere leden van de cursus, die zich
als groep “de Quast” noemen. Hoe werkt ze? Borrelt
de inspiratie voortdurend onbedwingbaar naar bo-
ven? Bladerend in haar werkmap zie ik talloze
knipseltjes met taferelen of voorwerpen die ze ge-
bruikt als voorbeelden. Niet dat ze die klakkeloos
natekent, haar persoonlijke “touch” ontbreekt zeker
niet. En zit ze de hele dag te schilderen, dag in dag
uit? Welnee, als ze gaat schilderen doet ze dat ge-
concentreerd gemiddeld anderhalf uur lang, maar
het geeft haar een heerlijk gevoel van ontspanning
en rust. Ik vind haar een heerlijk mens. Wel gek op
haar hobby, maar haar hobby maakt haar niet gek.
Zou trouwens ook niet kunnen want ze is wel een
bezige bij. Naast tekenen wandelt ze graag, doet ze
werkt bij Staatsbosbeheer. Ze is “heidegids”: met

- 5 -



kinderen de natuur van de Strabrechtse heide in en
opdrachten uitvoeren, ze werkt als klusjesvrouw bij
het IVN in de Bosstraat, ze tennist, golft, doet aan
aquajogging en Nordic walking, reist graag met haar
man naar verre oorden en is gastvrouw bij de
Hofnar. Verder heeft ze 5 kleinzoons waarvan de
oudste 19 en de jongste 8 is.
Het was me een genoegen om huize Schoofs te
bezoeken, zowel zij als haar man Frans zijn heel
aardige en gastvrije mensen, ik heb er van genoten!

Ben Thijssen

Sportvrijstelling BTW vervalt
Per 1-1-2019 vervalt de BTW-vrijstelling voor
sportverenigingen. Nou en, denkt u misschien, maar
het niet meer kunnen terugvragen van betaalde
BTW heeft vergaande consequenties. Ook voor onze
golfclub.
Zoals bij de meeste leden wel bekend is, hebben
we, toen we in 2007 ons clubhuis gingen bouwen,
naast de bestaande vereniging Valkenswaardse
Golfclub een Stichting Bevordering Golfsport Val-
kenswaard (SBGV) opgericht. Op die wijze was de
bouw aanzienlijk voordeliger omdat de BTW over de
bouwkosten aftrekbaar was.
En jaarlijks kon de stichting de aan de gemeente
betaalde BTW via de fiscus gedeeltelijk terugvorde-
ren. In plaats van 21% betaalden we dan slechts
6% en dat is een financieel voordeel voor de leden
van ca € 15.000,- op jaarbasis. Dat scheelt per lid
€ 40 contributie!

In Brussel hebben ze enkele jaren geleden bedacht
dat dat niet meer mag en dus vervalt de BTW-ver-

rekening per 1 januari a.s. Nu moest er dus een
regeling komen om dit te compenseren, zeker gelet
op het feit dat dit voor enkele duizenden stichtingen
en verenigingen van toepassing is.
Niet compenseren zou er in Nederland toe leiden dat
veel sportverenigingen de deuren moeten gaan
sluiten. Daarom heeft de regering subsidie aan de
gemeenten ter beschikking gesteld, om het verval-
len van het BTW-voordeel te compenseren.
De SBGV en de VGC zijn nu, in samenwerking met
de gemeente Valkenswaard, aan het bekijken hoe
we dit varkentje het beste kunnen wassen. De ge-
meente heeft daarin alle medewerking toegezegd.

Het oprichten van de SBGV was bedoeld om het
BTW-voordeel te kunnen realiseren. Zeker bij de
bouw van het clubhuis heeft dat veel financieel
voordeel opgeleverd. Nu die toegevoegde waarde
van de SBGV vervalt, door het wegvallen van het
BTW-voordeel, is het de vraag of de stichting nog
moet blijven bestaan en/of dat die opgeheven kan
worden.

In 2019 zal duidelijk worden
hoe we de transitie vorm gaan
geven; er wordt door de bestu-
ren van de SBGV en de VGC aan
gewerkt en u gaat er zeker
meer over horen.

Peter van Dooremalen
Voorzitter Stichting Bevorde-
ring Golfsport Valkenswaard
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Wijzigingen golfregels per 2019
Per 1 januari 2019 veran-
deren de regels. Het doel
van de regelmodernise-
ring: minder golfregels,
eenvoudiger regels, vlot-
ter spel. Golf wordt op die
manier leuker en sneller.
De belangrijkste nieuwe
regels vanaf 1 januari
2019 op een rij.
 
1. Maximaal 3 minuten
zoeken naar een bal
De tijd voor het zoeken
naar een bal wordt terug-
gebracht van vijf naar drie minuten.

2. Zonder straf droppen bij een ingebedde bal
In 2019 mag een bal die ingebed is in de "general
area" (vroeger "door de baan") zonder straf gedropt
worden, behalve als de bal in zand is ingebed.

3. Droppen vanaf kniehoogte

In de nieuwe regels droppen we van kniehoogte -
en niet lager of hoger dan kniehoogte.

4. Niet meer meten met putter
Na 1 januari 2019 moet je droppen in een relief area
(een gedefinieerde dropzone) die je moet bepalen
met de langste club in je tas behalve de putter.
Afhankelijk van de situatie mag je droppen in een
relief area die één of twee stoklengtes groot is. De
bal moet in de relief area gedropt worden en daar
tot stilstand komen. Als de bal tot stilstand komt
buiten de relief area, moet de speler opnieuw

droppen. Als de bal bij de tweede drop weer buiten
de relief area rolt, dan mag de bal geplaatst worden
waar hij bij de tweede drop de grond raakte.

5. Double hit: geen strafslag
Er is bij een double hit niet langer meer sprake van
één strafslag. Een double hit betekent dat je de bal
bij een slag twee of meer dan twee keer raakt. Op
dit moment moet je dan één slag en één strafslag
noteren.

6. Geen straf voor per ongeluk bewegen van
de bal
In de nieuwe regels zal er geen straf meer zijn voor
het per ongeluk bewegen van een bal op de green
of bij het zoeken naar een bal. Er volgt alleen straf
als het ‘vrijwel zeker' is dat de beweging met opzet
door de speler veroorzaakt werd.

7. Vlag mag in de hole blijven
Er zal geen straf meer zijn als de bal vanaf de green
tegen een onbewaakte vlaggenstok wordt geputt.
De spelers mogen putten met de vlag in de hole of
uit de hole.

8. Spikemarks repareren
Je mag per 1 januari op de green schade van
schoenen en dieren en andere schade repareren,
zonder straf. Er is ook geen straf meer voor het
aanraken van de green.

9. 'Penalty areas' (hindernissen) in plaats van
waterhindernissen
Waterhindernissen gaan in de nieuwe regels 'penal-
ty areas' (hindernissen) heten en penalty areas
zullen niet alleen uit water bestaan maar mogen ook
gebieden met woestijn, jungle, lava, rotsen en
dergelijke zijn. Deze gebieden mogen dus gemar-
keerd gaan worden met rode of gele paaltjes en dat
geeft spelers de mogelijkheid om bij een bal in een
penalty area een drop te nemen (met strafslag). Als
een bal na 2018 in een hindernis ligt mag je hem
spelen zoals hij ligt of kiezen voor een drop met
bijtelling van een strafslag.

Bij het ontwijken van een hindernis in 2019 zijn er
altijd twee opties:
- Een bal spelen van de plaats waar de oorspronke-
lijke bal is gespeeld (een drop met bijtelling van één
strafslag).
- Een bal droppen in een rechte lijn naar achteren,
met bijtelling van één strafslag.
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Als je bal in een rode hindernis is geëindigd, is er
nog een derde optie: de hindernis zijwaarts ontwij-
ken met bijtelling van één strafslag.

10. De grond aanraken in penalty areas
In de penalty areas (gebieden met water, woestijn,
jungle, etc.) zal het bewegen van losse natuurlijke
voorwerpen of het aanraken van de grond of water
niet bestraft worden.

11. Soepeler regels in de bunkers
Je mag losse natuurlijke voorwerpen in de bunker
bewegen of verwijderen en je mag ook het zand
aanraken met je club of hand. Maar je mag per 1
januari 2019 in een bunker nog steeds niet 'groun-
den' in de directe buurt van je bal. En als je bij het
weghalen van losse natuurlijke voorwerpen de bal
beweegt, krijg je daar wel één strafslag voor. Er
komt ook een extra optie als je bal onspeelbaar in
een bunker ligt: je mag de bal dan met bijtelling van
twee strafslagen buiten de bunker spelen.

12. Vertrouwen op de integriteit van een speler
In de nieuwe regels wordt vertrouwd op de 'redelij-
ke beoordeling' van een speler bij het meten van
een plaats, punt, lijn, gebied of afstand - zelfs als
videobeelden later aantonen dat de beoordeling fout
was. Er zal na 2018 geen 'meldingsplicht' meer zijn
als je een bal wil identificeren of wil bekijken of hij
beschadigd is, maar de bal moet wel worden gemar-
keerd.

13. Local rule voor bal verloren of out of bounds
Golfbanen en wedstrijdcommissies kunnen per 1
januari 2019 een plaatselijke regel laten gelden die
toestaat dat een speler een bal dropt, met bijtelling

van twee strafslagen, in de buurt van de plaats waar
de bal verloren is of out of bounds is geraakt. 'In-
cluding the nearest fairway area', zeggen de regel-
instanties: dat betekent dat je mag 'cirkelen' en de
bal mag droppen op kortgemaaid gras in de buurt
van waar hij verloren of out of bounds is.
'De local rule', zeggen de regelinstanties, 'is niet
bedoeld voor hogere niveaus zoals dat van profes-
sionals en topamateurs.' Het zal overigens vanaf 1
januari 2019 minder vaak voorkomen dat een bal
verloren is, omdat golfbanen meer gebieden tot
'penalty area' (hindernis) kunnen maken. Als de bal
in zo'n gebied eindigt kun je met een drop en
strafslag het spel vervolgen.
 
Tenslotte
Er is ook een app ontwikkeld waarop de nieuwe
golfregels per 1 januari 2019 te vinden zijn. De app
Rules 2019 heeft vooralsnog een Engelstalige ver-
sie. In een latere fase komt er een Nederlandstalige
versie van de app.
Per 1 januari zal ook een Nederlandstalig boekje
beschikbaar komen met alle golfregels.
In 2019 zullen er op de Val-
kenswaardse Golfcub bijeen-
komsten worden georgani-
seerd om de nieuwe regels toe
te lichten met presentaties en
praktijkvoorbeelden.

Piet Janse
Regelcommissie
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Op Bezoek bij Ton van Gestel
Ton van Gestel versterkt sinds 1 september de
wedstrijdcommissie van onze golfclub. Daarom bel
ik hem op voor een interview om eens nader kennis
te maken. Ton heeft er gelukkig geen enkel pro-
bleem mee om mijn vragen te beantwoorden. En ik
mag het ook rondbazuinen in de Teeshot. Zijn vrouw
Dorien schenkt mij een heerlijk kopje verse munt-
thee in.
 

 
Ton en Dorien wonen helemaal naar hun zin in hun
semi-bungalow in Dommelen. Binnen valt me de
luxe paarse bank op met daarboven een kleurrijk
schilderij. Wel gewaagd, maar de woonkamer is zo
prachtig ingericht dat ik even denk: “Hier moet ik
foto's van maken. Die kan ik verkopen aan een mooi
woonblad. En ze kunnen als voorbeeld dienen voor
ons huis”. (Maar dan besef ik, dat we dan eerst 2
verhuiswagens aan spullen weg moeten doen. Pff!).
"Ja, wij zijn allebei wel van het opruimen,” zegt
Dorien. “Alleen de hond verplaatst zijn speeltjes her
en der. Hun teckel Joep kwam samen met Ton naar
de voordeur, snuffelde even en dribbelde weer
weg. ”Hij komt zo terug met iets om jou te laten
zien. Even aaien en dan is het goed,” zegt Ton.
 
Ton is geboren in Gilze-Rijen op 12/12, 1950, de
jongste van 3 kinderen. “Ik heb overal in de Kempen
gewoond,” vertelt Ton. “Mijn vader werkte bij de
Rijkspolitie en om de 3 à 4 jaar verhuisden wij weer
naar een ander dorp. Ik zat ook steeds weer op een
andere lagere school. O.a. in Gilze, Biest-Houtakker
en in Esbeek, wat nu gemeente Hilvarenbeek is.
Daar waar nu golfbaan Esbeek ligt, heb ik vroeger
heel veel gezwommen en rondgezworven met
vriendjes. Je kunt me overal in de Kempen geblind-
doekt ergens neer zetten. Binnen enkele minuten
weet ik precies in welk bos ik ben en welke richting
ik uit moet.”
 
Na de lagere school ging Ton op kostschool, het
zogenaamde Juvenaat in Goirle, om de 3-jarige Mulo
te doen bij de fraters. “We mochten alleen om de 3
maanden naar huis, met Kerstvakantie, Paasvakan-
tie en de zomervakantie. We mochten wel brieven
schrijven, maar niet tussendoor onze ouders zien.
Want het was een voorbereiding op het kloosterle-
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ven. Om 6:30u opstaan, bijbel lezen, dan naar de
mis, bed opmaken, ontbijten, 15 minuten buiten
spelen, lessen en tussendoor eten natuurlijk, en heel
veel studeren.” Als je 14 jaar was en in de 3e klas
zat, mocht je roken. Binnen! En dan vertelt Ton dat
hij circa een jaar geleden tot de ontdekking kwam
dat hij niet de enige is van onze golfclub die op dat
juvenaat heeft gezeten.
Na 2 jaar hield Ton het voor gezien bij de fraters.
Hij verhuisde naar de MULO in Oirschot, waar de
leerlingen al vanaf de eerste klas lessen in boekhou-
den en handelskennis hadden gekregen. Het was
een hele klus om die kennis in te halen, want bij de
fraters had Ton daar nooit les in gehad. Uiteindelijk
behaalde hij zijn diploma (MULO in Oisterwijk) met
hoge punten voor boekhouden en handelskennis en
kreeg een baan op de administratieafdeling van de
PTT in Den Haag. Daarmee werd hij ambtenaar en
dat had nogal wat voordelen. Want zijn 16 maanden
in militaire dienst telden ook mee in zijn pensioen.
 
Dat is ook een verhaal, die militaire dienst van Ton.
Hij begon in Vught met een pittige opleiding voor
dienst in Suriname. Op het laatste moment haakte
Ton af omdat hij verkering kreeg met een meisje.
(Nee, het is niets geworden.) Als straf moest Ton
naar 't Harde, kernkoppen bewaken samen met
Amerikanen. “Die Amerikanen waren een paar jaar
ouder dan ik, 23 of 24 of zo. Maar die zagen en uit
of ze in de 40 waren. Die hadden in Vietnam ge-
vochten. En wat zij daar allemaal meegemaakt
hadden... Die kernkoppen werden 24 uur per dag
bewaakt, 7 dagen per week. Soms werden er midden
in de nacht exercities uitgevoerd onder leiding van
hoge pieten, generaals, waarbij iets omgeruild werd
of zo. We moesten met geweer in de aanslag de site
bewaken.”
Na nog 4 maanden in Vught zwaaide Ton in janua-
ri 1972 af. Vlak daarna ontmoette hij Dorien in
Tilburg. Hij solliciteerde weer bij de PTT, maar wilde
niet weer terug naar Den Haag. Hij werd geplaatst
in Eindhoven. Zelf woonde hij in Oisterwijk en
reisde met de trein op en neer naar Eindhoven.
“We trouwden in 1974. Het was een 'moetje', maar
niet omdat er een kind kwam maar omdat we een
huis kregen in Tilburg. In dat huis woonden eerst
de broer van Dorien en zijn vrouw, Ton en Mariëtte
van Doorn. Zij wisten te vertellen dat er huizen
gebouwd gingen worden in de Schepelweijen dus
toen zijn ze gaan wonen in Dommelen. Vanuit
Dommelen ging Ton op de fiets naar zijn werk.
Dorien en Ton hebben twee dochters: Noortje en
Lonneke (een van mijn studenten op de politieaca-
demie.) Ze wonen vlakbij in Veldhoven en Oerle en
voor hun 5 kleinkinderen zijn Ton en Dorien op
maandag en donderdag oppas-Oma en -Opa. Op
maandag zijn ze in het huis van de ene dochter en
halen de kinderen van de ander van school en op
donderdag is het andersom.
 
De enige echte hobby van Ton is golfen. Toon van
Gennip, een van Tons vrienden, introduceerde hem
bij VGC. In 2008 werd hij WOL'er (Wachtlijst Oefen
Lid) en nam golflessen bij Ger. In 2009 werd de
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wachtlijst geschrapt en kon Ton gaan spelen. Hele-
maal toen hij in november met pensioen ging.
PTT was inmiddels KPN gaan heten en Ton was
betrokken bij de grote KPN projecten: ziekenhuizen,
fabrieken zoals DAF, Defensie, etc. De grootste klant
was het Radboud ziekenhuis in Nijmegen, waar ze
12 telefoon centrales hadden. “Als het onweerde,
wist ik dat ik het de volgende dag héél druk zou
hebben”.
 
We zitten aan de lange tafel en ik heb ook al be-
wonderende blikken de tuin in geworpen. Kaarsrecht
gesnoeide heggen, alsof er net een legertje goed-
betaalde tuinkabouters aan het werk is geweest.
Ton vertelt dat hij de coniferen tweemaal per jaar
snoeit en de liguster elke 6 weken. (Zo vaak ga ik
niet eens naar de kapper) Wow! Geen wonder dat
het er zo mooi strak uitziet. Ton geeft een kleine
rondleiding door hun huis. Ik ben toch stiekem
benieuwd waar zij de spullen (lees: rommel) laten,
die iedereen volgens mij heeft. Aha, in de strijkka-
mer zie ik 3 poppenwagentjes wel keurig op een
rijtje geparkeerd en een kast met allerlei spelletjes
en 'spulletjes' gestapeld. In de garage hangt Ton op
een billboard met de tekst “Er ontbrak nog één
golfclub. Die heb ik nu gekocht”.  Het billboard heeft
in 3 steden gehangen, Tilburg, Eindhoven en Roo-
sendaal, toen de verzekeringsmaatschappij ZLM 65
jaar bestond. Die foto van Ton vind ik mooi passen
bij dit interview.
 
Last but not least vraag ik Ton over zijn leiderschap
van de poedelroedel. Met een grijns vertelt hij: “Ik
heb inderdaad de meeste poedels, denk ik. Ik heb
er 19 in diverse soorten en maten. Maar ik doe ook
altijd mee op vrijdagmiddag. Laatst kwam ik op een
vrijdag bij het clubhuis en werd ik begroet met de
opmerking: 'Blij je te zien, Ton, dan hebben wij
tenminste niet de poedelprijs”. Maar dit jaar, in
2018, heb ik er nog maar één gewonnen. Die ene,

ontbrekende, maar inmiddels
gekochte golfclub maakt ken-
nelijk toch het verschil… Dat
vinden we allebei een mooie
afsluiting van het interview.

Gea Bloemen

Drivingrange 24/7 beschikbaar
en fairway hole 7 golfspecifiek
Al enkele jaren geleden is naar de gemeente toe de
wens geuit om de drivingrange 24 uur per dag, 7
dagen in de week te kunnen gebruiken.Tot nu toe
was dat niet mogelijk, maar afgelopen jaar heeft de
gemeente zijn beleid m.b.t. sport herzien en daar-
door komen er nu middelen vrij om het hoge net
tussen hockeyvelden en drivingrange te gaan
plaatsen. Volgens planning zal vanaf 7 januari 2019
begonnen worden met de fundatie en rond 18 janu-
ari moet de klus af zijn. Het net wordt 14 mtr hoog
en daarmee is het risico op het slaan van golfballen
op de hockeyvelden zodanig geminimaliseerd, dat
er continu gebruik gemaakt kan worden van de
drivingrange en onze pro zijn lessen kan plannen
wanneer het hem uitkomt.

Ook heeft de gemeente gevraagd of er interesse
was om de fairway van hole 7 uitsluitend te bestem-
men voor de golfsport, net zoals de fairways van
hole 5 en 6.
We hebben even moeten onderhandelen over de
extra onderhoudskosten die dit voor de Stichting,
en dus voor de VGC, zou meebrengen, maar die
bleken marginaal. De regeling is vastgelegd in een
side letter, die integraal onderdeel is van de gebrui-
kersovereenkomst tussen SBGV en gemeente.

Er is één uitzondering gemaakt voor de hockeyclub,
die inhoudt dat zij alleen gedurende het weekend
van het "Piet Jan Knor"-toernooi onze fairway mag
gebruiken. De rest van het jaar is die uitsluitend
voor de golfsport bestemd en kan de baancommis-
sie de inrichting van de fairway gaan bepalen.
Er wordt nog over de hele lengte een brede groen-
strook met vangnetten van 5m hoog aangelegd,
langs het hockeyveld wat richting Harba Lorifa ligt,
dus rechts van de green van hole 7. Die werkzaam-
heden zullen ergens in 2019 gaan plaatsvinden en
mogelijk dat dan tijdelijk hole 7 niet bespeelbaar zal
zijn.

Al met al een erg positieve ontwikkeling voor de
golfsport in Valkenswaard. Daarvoor mag de ge-
meente ook wel eens bedankt worden.

Peter van Dooremalen, voorzitter SBGV
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Ben Rademakers
Lid sinds 1-1-2018

Omdat ik lid ben van een
groep die het werven van
nieuwe leden promoot,
leek het me geen slecht
idee om de ervaringen
van een “nieuw” lid eens
in deze Teeshot met ie-
dereen te delen. Ik heb
voor Ben Rademakers ge-
kozen, omdat die me bij
de VVMM was opgevallen
als een enthousiaste spe-
ler.

Nadat ik hem had uitgenodigd voor een interview
bij mij thuis, verraste hij me na zijn binnenkomst
door me twee A-viertjes te geven met antwoorden
op de meeste vragen die ik hem zou gaan stellen.
Daaruit spreekt natuurlijk veel begrip voor het ui-
terst moeilijke werk van een redacteur van de
Teeshot.

Ik ga hieronder zijn relaas praktisch onveranderd
weergeven, maar een paar persoonlijke dingen wil
ik toch vooraf even laten lezen. Ben is 67 jaar komt
uit Valkenswaard en is een ex-marinier. Dat zou je
niet direct zeggen, want hij is een klein manneke
en dat is fijn, want zo wij kunnen elkaar recht in de
ogen kijken. Hij is zijn werkzame leven begonnen
bij Philips, maar voelde zich daar als een gekooid
vogeltje en was heel blij dat hij kon verhuizen naar
de Smeva, waar hij bijna 40 jaar in de buitendienst
heeft gewerkt. Er zijn weinig plekken in Nederland
en België, die hij niet heeft leren kennen. Toen hij
61 werd kon hij met vervroegd pensioen en die
gelegenheid heeft hij met beide handen aangegre-
pen, omdat de financiën goed geregeld werden en
hij zijn kleinkind lekker kon vertroetelen. Hieronder
volgt de info van Ben die ik praktisch onveranderd
weergeef.
 
Hallo, ik ben Ben Rademakers en ben lid geworden
op 1 januari 2018.
Ik wil jullie graag vertellen hoe mijn ervaring van
het eerste jaar bij de Valkenswaardse Golfclub is
geweest. Nou zit ik al meer dan 20 jaar in een
kaartclub, waar ook Toon van Gennip in zit. Hij vroeg
mij of ik interesse had om lid te worden van de
golfclub, dit in verband met de campagne om
nieuwe leden te werven. Ik zei: ”Toon dit lijkt me
niets voor mij, ik heb nog nooit een slagsport be-
dreven alleen maar voetballen, wielrennen, moun-
tainbiken en hardlopen bij AVV”, waarop hij zei:”
Als je het niet probeert dan weet je dat niet” en daar
had hij wel een punt. Hij zou Peter Maathuis bena-
deren en die zou mij wel bellen. En jawel op een
donderdag ging de telefoon: ”Hier met Peter Maat-
huis en ik wil je een mooi aanbod doen om lid te
worden: 1 jaar lid voor 150 euro en 5 groepslessen
bij de prijs inbegrepen”. Daar kon ik me natuurlijk

geen bult aan vallen. Hij zei: “Moet je wel even op
de site een formulier invullen en een digitale foto
toevoegen en de contributie overmaken en dan komt
het allemaal in orde”. Dat heb ik meteen gedaan:
alles geregeld. En wat schetst mijn verbazing: nog
diezelfde middag hoorde ik de brievenbus flapperen
en wat lag er op de mat: een grote envelop met
daarin mijn ledenpas, een pas met foto voor aan de
tas en drie stuks Teeshots van de Valkenswaardse
Golfclub. Dit had ik nooit bij een club meegemaakt,
met zo’n snelheid: ze lieten er geen gras over
groeien.

Deze jongen was vanaf dat moment lid. Toon zei:
“Er is een nieuwjaarsreceptie, ga je mee?”  “Ja, maar
ik ben amper één week lid, is dat niet wat raar?”
Toon: ”Je bent toch lid, en ze hebben er hele lekke-
re bitterballen”. Dus mee naar de receptie; kom ik
daar een hoop bekenden tegen waaronder oud
collega’s zoals Chris Bevers, Rinus van Doremalen,
Paul Vorspaget en Wim van Herpen. Fijn was ook
dat men best op mij af kwam, zoals Dammie, en zo
werd het een hele gezellige avond en voelde ik mij
meteen thuis bij de club. Toen moest ik natuurlijk
veel oefenen en lessen, want ik kwam er achter dat
het toch een heel moeilijk spelletje was. Bovendien
moest ik ook nog theorie-examen doen... Ik heb de
theorie onder de knie gekregen door op de compu-
ter heel veel examens te doen. Dat had ik geleerd
van Hans Berkers. Theorie gedaan bij Herman
Willems en met Jan Lamers een ronde gelopen voor
mijn handicap. Toen was alles geregeld, ik kon aan
de gang als aanvanger. Binnen drie maanden; best
knap, vond ik zelf.
 
Aanvanger zijn hield mij niet tegen om op vrijdag-
middag mee te doen met de herenwedstrijd. Ik weet
nog heel goed: de eerste keer op hole 7 sloeg ik
telkens van de ene bunker in de andere en kwam
er met 14 slagen vanaf. Ik was rijp voor de poedel-
prijs en dat kwam goed uit, want ik was 5 ballen
kwijt geraakt. Ik heb van de poedelprijs een foto
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gemaakt en naar mijn vrienden gestuurd: de eerste
prijs was binnen! Daarna nog lessen gehad onder
andere van Piet Wijnen, een heel fijne leraar, en dat
heeft mij heel erg geholpen want het gaat nu al
stukken beter. Piet bedankt hiervoor! En mijn
zelfvertrouwen is zodanig toegenomen, dat ik zoveel
mogelijk overal aan mee doe. Koppelwedstrijd, in-
loopwedstrijd en natuurlijk vrijdagmiddag: ik vind
het allemaal heel erg leuk en gezellig en heb een
heleboel fijne mensen leren kennen en die wil ik
bedanken voor de steun die ze mij hebben gegeven

Toon: het was een gouden zet om mij lid te maken
van deze club en ik hoop dat het nog lang mag duren!

Tot zover de info die ik van Ben Rademakers heb
mogen ontvangen. Ben Thijssen groet u allen. Als
Bennen onder elkaar, was het ook nu weer heel
gezellig.
 
Ben Thijssen

Etiquette en golfregels
Recent zijn bij de marshals en bij het bestuur een
aantal gevallen gemeld, die getuigen van gebrekki-
ge kennis van etiquette en golfregels en die vervol-
gens ook nog eens aanleiding waren om anderen
(vaak relatief nieuwe leden) op een niet acceptabe-
le manier terecht te wijzen. Dit past absoluut niet
bij de golfsport en al helemaal niet bij de sfeer die
we in onze club nastreven. Lees en huiver...
 
Etiquette
De etiquette of het decorum is een geheel van
cultuurgebonden beleefdheidsregels en  omgangs-
vormen. De kern van de etiquette is: rekening
houden met de gevoelens van anderen en met de
gebruiken in een samenleving, in alle situaties
waarin mensen met elkaar omgaan.

Golfregels
Een groot deel van het golfspel bestaat uit de juiste
"spirit of golf”.
Golfregels: Regels die iedereen moet kennen. Inclu-
sief de local rules. Golf kent geen scheidsrechter.
OK, een marker, maar een extra scheidsrechter is
er niet. Tenminste niet bij clubs als de onze. Geen
Video Assist. Dus het gaat bij de regels om eerlijk-
heid. Vooral tegenover jezelf.

Maar hoe zit het met de Etiquette?
Hieronder een paar vragen / instructies uit het eti-
quette examen:
Het is belangrijk dat je stil bent tijdens de slag van
de medespelers.
Wat moet je doen als je merkt dat de groep achter
je sneller speelt?
Mag je op de green de scores van de hole noteren?
Waar hoort je tas / kar / buggy te staan?
Moet je de putting-line ontwijken?

Zomaar wat vragen uit het Etiquette examen.
Uiteraard weet iedere golfer de ANTWOORDEN.
Althans, die zou hij/zij moeten weten.
En dan nog de local rules. Ook die behoort iedereen
te kennen. Zo niet? Neem een uitdraai mee over de
local rules. Gratis te verkrijgen in het clubhuis.

En nu de VGC...
“Nieuwe golfers” worden op een onfatsoenlijke
manier aangesproken, omdat spelers op hole 4
voorrang hebben op hole 3. 't Gaat niet om “recht”,
maar “manier”. Volgens de local rules terecht. Maar
niet volgens de Etiquette.

Onlangs werd ook iemand toegesproken met de
tekst dat de gele bal waarmee gespeeld werd op de
drivingrang diende te blijven! Gele ballen zijn ge-
woon te koop in de winkel en bovendien zijn de gele
ballen uit ons berghok voor de putting green en niet
voor de drivingrange! Zo gaan we toch niet met
elkaar om? Laten we blij zijn met “nieuwe“ golfers
en ze niet op voorhand verliezen.

Helaas zie ik dit meer. De “gevestigde orde”, de
zogenaamde "betere golfers“, die denken dat ze
meer rechten hebben. Jullie zijn toch ook zo begon-
nen? Zo niet? Dan had je nu tegen Tiger gespeeld.
Had je 9 miljoen kunnen winnen.

Op tee 1 staat een flight van 4. Hebben al negen
holes gespeeld, dus ritsen is niet nodig. Ze zoeken.
Ik kom met een flight van twee op tee 1. Wachten.
Wachten.  Niemand die ons voorrang geeft. Uiter-
aard had dit moeten gebeuren. ETIQUETTE. Na hole
4 zijn we gestopt. Jammer, We hadden een goede
kaart gelopen. Na koffie zijn we naar huis gefietst.
De flight die voor ons liep, had net hole 7 bereikt...

We spelen op een openbaar sportpark. Soms lopen
er kinderen. Ze worden toegeroepen met hier niet
te herhalen verwensingen. Ga er naar toe. Leg uit
en geef ze een golfballetje. De volgende keer roepen
ze: "Hoi, ik heb mijn balletje nog”. Iedereen blij.

Etiquette is niet zo moeilijk. 
Kijk rond, accepteer, wees as-
sertief, golf met plezier.
 
Hans Berkers
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Mc. Gregor

Navigare

Born With appetite

Giordano

Bailey’s
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Meyer
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Schiesser

N.Z.A.

Fellows

Jacket & Sons
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Club of Gents
Leenderweg 15  -  Valkenswaard  -  Tel. 040 201 2943  -  www.mullermode.com

MODE VOOR MANNEN
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Alle Dinsdagen Damesmiddag van 13.00 tot 17.00 uur - Alle Vrijdagen Herenmiddag van 13.00 tot 17.00 uur 

 

De DDD kan niet terecht op dinsdag 30-4-2019. De VVMM kan vrijdag 28-6-2019 spelen met eventuele beperkingen 

door Piet Jan Knor-toernooi. 

Versie 5, november 2018 

zondag 9 september Inloop 13.30 – 17.00 Marrie 

donderdag 27 september Wedstrijd 13.00 – 17.00 Jos (Marrie) 

zondag 7 oktober Inloop 13.30 – 17.00 Maike 

woensdag 24 oktober Herfst 13.00 – 17.00 Nolly - Ton 

zondag 11 november Inloop 13.30 – 17.00 Marrie 

donderdag 22 november Wedstrijd 13.00 – 17.00 Jos - Kees 

dinsdag 18 december Afsluiting DDD 13.00 – 17.00 DDD 

zaterdag 29 december Oliebollen 13.00 – 17.00 Kees - Ton 

woensdag 
20, 27 febr., 6,13 maart, 

20 mrt. reserve 
Wintercompetitie 12.00 – 17.00 Jos - Maike 

zondag 
3 maart 

10 maart 
Inloop (Putwedstrijd) 13.30 – 17.00 Hans - Ton 

zondag 24 maart Vlaggenwedstrijd 13.30 – 17.00 Hans - Ton 

vrijdag 5 april Carpe Diem 13.00 – 17.00 VVMM 

zondag 7 april Inloopwedstrijd 13.30 – 17.00 Marrie?-Maike 

dinsdag 16 april Dames vragen Heren 12.00 – 17.00 DDD 

zondag 28 april Oranje-wedstrijd 13.30 – 17.00 Marrie 

zondag 5 mei Inloop 13.30 – 17.00 Hans 

donderdag 30 mei Presidentscup 10.00 – 17.00 Kees - Ton 

donderdag 13 juni Vrijwilligersdag 13.00 – 17.00 Bestuur-Marrie 

zondag 16 juni Inloop 13.30 – 17.00 Marrie 

woensdag 19 juni Avondwedstrijd 18.00 – 21.00 Kees 

woensdag 26 juni 
Varoso 

Voorronden MP 

10.00 – 17.00 

17.00 – 21.00 
Hans 

zater-

zondag 
6 en 7 juli 

Matchplay-

kampioenschap 
08.00 – 18.00 Hans - Ton 

zondag 14 juli Wedstrijd (Pro?) 10.00 – 17.00 Ton - Marrie 

woensdag 17, 24, 31 juli, 7 augustus Zomercompetitie 12.00 – 17.00 Jos - Kees 

vrijdag 26 juli Heren vragen Dames 13.00 – 17.00 VVMM 

zater- 

zondag 
3 en 4 augustus 

Strokeplay-

kampioenschap 
08.00 – 18.00 Hans 

dinsdag 20 augustus Vriendinnendag 10.00 – 17.00  DDD 

zondag 25 augustus Cross Country  07.00 – 10.30 Kees 

Evenementenschema 2018 / 2019
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Verstand van 
Lekker Eten!

Hans Adriaans  keurslager
Dommelseweg 36a, Valkenswaard
Tel. 040-20 460 64
www.adriaans.keurslager.nl

Slagerij - Traiteur - Catering

Gesprek met Dammie Janssen
De onontbeerlijke duvelstoeja-
ger van ons allemaal en o.a.
voorzitter van de baancommissie

“Zeg het maar eens” zegt Dam-
mie, nadat ze als lid van de
welkomstcommissie een nieuw
lid heeft welkom geheten. Ik
ben zojuist aangeschoven om
Dammie wat wetenswaardig-
heden over de toestand van
onze baan in het komende jaar
te ontfutselen. Natuurlijk staat een en ander op onze
site, maar ik ga proberen om er een geheel van te
maken. Dus zeg ik heel ad rem: “Wat kunnen we in
het komend jaar verwachten, als je kijkt naar de
toestand van onze baan?”

Dammie begint met een voor mij verrassende me-
dedeling, namelijk dat Patrick van Laarhoven, in

dienst van onze gemeente en
werkzaam in het onderhoud
van o.a. ons sportpark, een
cursus greenkeeper aan het
volgen is en ook golflessen
neemt. Dat is heel belangrijk
omdat er, ondanks de goed
bedoelde inspanningen van de
onderhoudsmedewerkers, af
en toe best iets fout gaat. Een

voorbeeld: “Kom eens kijken mevrouw, we hebben
echt mooi vlak gemaaid”. "Ja jongens, maar dat
hoge gras aan de zijkant had moeten blijven staan,
dat is 'rough' en hoort bij het spel”. Of: niet marke-
ren met witte kalkstrepen, want dat betekent out of
bounds, maar met blauwe verf (gur). Ik vond het
wel grappig maar Dammie niet meer, want van dit
soort foutjes wordt echt niemand blij.
En als Patrick misschien een golfclub zoekt: bij ons
is nog plaats.

Qua onderhoud zijn wij afhankelijk van onze ge-
meente, we hebben geen eigen baanonderhoud, wel
wat steunacties. De gemeente heeft De Enk inge-
huurd en die voert de regie op dit moment. Zij
hebben bepaald dat, onder voorwaarden die op de
site staan, we in het vroege voorjaar de nieuwe
greens kunnen gebruiken. Ik ga daar verder niet op
in want van een woord als "stimpsnelheid" word ik
heel erg nerveus en giechelig. Laten we hopen op
groeizaam weer, want ik vind eigenlijk dat we dat
wel verdiend hebben na zo’n hoop ongemak.

Niet alle beloftes zijn nagekomen, zoals we hebben
kunnen zien: van de beloofde drie “goede tijdelijke
greens” is niet veel terecht gekomen. Maar er staan
ons ook leuke dingen te wachten. Binnenkort begint
de gemeente met het verhogen van de netten bij
de drivingrange en dat betekent dat we niet meer
hoeven op te passen dat we aldaar spelende hoc-
keyers met onze kleine harde balletjes raken.
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Ook hole 7 wordt onder handen genomen. Belangrijk
is dat dat veld “golfspecifiek” wordt ingericht.
Hoewel het plan hiervoor nog niet helemaal vast
staat, betekent het onder meer dat er aan de
rechterkant wat bosjes komen te staan en dat er
een uitgemaaide fairway komt. Nu nog een watertje
met en romantisch stenen bruggetje en  “Augusta,
here we come!"

Zoals jullie allemaal weten, zorgen Toon Wijnen,
Frans Smits, Jan François en Jan Verschuuren onder
de straffe leiding van Dammie voor onze baan. Maar
soms kunnen ze de golfers wel achter het behang
plakken (al lijkt me dat op een golfbaan wat moei-
lijk). Maar wat steekt hen dan zo? Ik heb dat in kaart
kunnen brengen in: ”Dammie’s grote ergernissen”.

We moeten de karren, wanneer we de bal op de
green geslagen hebben, zo ver mogelijk richting de
volgende hole plaatsen. Waarom? Om het gras vóór
de green zoveel mogelijk te sparen; dat is immers
het drukst belopen stukje van de fairway en dus
nogal kwetsbaar. Dammie kan daar behoorlijk nijdig
over worden, ze heeft het niet voor niks al geregeld
gevraagd.
Bij hole twee zijn er twee mogelijkheden om naar
hole drie te gaan. Eén daarvan, de noordelijkste, is
met een slagboom afgesloten. Reden: daar ligt een
flink stuk gras dat gauw verandert in een modder-
zooi, zoals we in het verleden hebben kunnen zien.
Dus: plaats je kar voor de zuidelijkste uitgang bij
dat bord dat met koeienletters verkondigt dat je
daar je kar moet parkeren. En geen gezeur dat je
dan je kar met heel veel waardevolle spullen onbe-
heerd achter laat: als je vanaf de green je kar niet
meer kunt zien ben je rijp voor Specsavers.
Een veel gehoord excuus is: “Ja, maar de voetballers
doen het ook, dus waarom wij niet?” Dammie heeft
regelmatig contact met de voetbalclub en verzekert
me, dat ze er daar alles aan doen om ons veld zoveel
mogelijk te sparen. Als voetballers het sportveld niet
netjes houden, is dat sowieso geen “vrijspraak” voor
ons. Dus: geen bochten afsnijden en plaggen netjes
terug leggen (met de groene kant boven!) bijvoor-
beeld.

Ik vind trouwens ook dat de lieve marshals van mij
best wat strenger mogen optreden. Maar dat is iets
wat ik van Dammie eigenlijk niet mag schrijven maar
ik doe het lekker toch. Krijg ik bij onze volgende
ontmoeting eerst een strenge doordringende blik,
vervolgens een zucht en dan een sermoen: ”Wat
had ik nou gezegd?” Ik verheug me er nu al op, want
zoals de Belgen zeggen: “Ik zie ze zo graag”.
 
Dit was het weer: allemaal braaf doen
wat Dammie c.s. zeggen en alvast
fijne feestdagen toegewenst van
 
Ben Thijssen
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Val 
Val 
D’rie

HofNAr.Nl

THEATER DE HOFNAR NEEMT DEEL AAN 
HET NATIONAAL THEATERWEEKEND 2019!

PERCOSSA
De gebroeders Kist (4+)

ZAT 26 JAN | 11.00 UUR JEUGDTHEATER

STEVEN BRUNSWIJK
Van Slaaf tot Meester

ZAT 26 JAN | 20.15 UUR CABARET

€ 10

€ 10

WINTER VAL-VAL-D’RIE
Previews van professionele 

en lokale artiesten.

ZON 27 JAN | VANAF 13.00 UUR 

FESTIVAL

gratis

wintereditie

Nieuwe leden welkom bij
wedstrijden
Onlangs zijn wedstrijdcommissie, handicapcommis-
sie, regelcommissie en bestuur bij elkaar geweest
om te kijken wat er gedaan kan worden om het
aantrekkelijker te maken voor leden met een hoge
handicap om mee te doen aan wedstrijden. Tot nu
toe was het voor hoge handicappers alleen mogelijk
om aan inloopwedstrijden mee te doen. Natuurlijk
zijn hoge handicappers altijd al welkom op DDD- en
VVMM-middagen, maar dan spelen ze wel met een
verplicht lagere handicap (was 39, recent gewijzigd
in 45). Op dit moment wordt er nog over nagedacht
of de verplicht lagere handicap helemaal kan ver-
vallen, zodat iedereeen met zijn eigen handicap mag
spelen. Als iemand daardoor regelmatig in de prijzen
valt, zal de handicapcommissie met hem/haar
overleggen over een verlaging van de handicap. 
 
Wij willen allemaal heel graag dat nieuwe leden snel
integreren in de VGC, zich er meteen thuis voelen
en met zo veel mogelijk activiteiten meedoen. Om
hoge handicappers te stimuleren mee te doen met
de inloopwedstrijden, zijn er een paar keer gerichte
uitnodigingen verstuurd per e-mail en dit bleek
redelijk succesvol.
 
Waar we onze "nieuwelingen" in deze maand zeker
op willen attenderen, is de beroemde oliebollenwed-
strijd. Komt allen tezamen op 29 december en geniet
van de heerlijke warme wijn en overheerlijke olie-
bollen. Gezelligheid troef. Hopelijk is de inschrijving
nog niet gesloten als u dit leest. Maar dan kunt u in
elk geval nog naar de nieuwjaarsreceptie op zondag
6 januari a.s.! Bij uitstek een gelegenheid om met
veel mensen kennis te maken. Met bubbels erbij en
een lekker borrelhapje gaat dat altijd lukken.

 
Ook alvast een tip voor de start van het nieuwe
golfseizoen van 2019: de nieuwe greens zullen in
maart geopend worden met een leuke putwedstrijd,
waaraan we een feestelijk tintje zullen geven. Dit is
bij uitstek een gelegenheid voor alle leden om de
putvaardigheden flink te oefenen. 
 
Rina Runia
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De Vaatwasser
Zo!  Half september. Wat er in de vaatwasser komt?
Geen idee. Krijgen we een mooie nazomer? Valt de
herfst al vroeg in? Wanneer worden de greens weer
in gebruik genomen? Welke wedstrijden staan er
nog op het programma? Wanneer kunnen we weer
van de zwembadholes gebruik maken? Wie wordt
kampioen bij de DDD en de VVMM? Wordt St-
Maarten nog gevierd? En hoe verloopt de intocht
van St-Nicolaas. Ik mag toch hopen dat de idiote
“Zwarte Pieten”-discussie eens afgelopen is. Onge-
looflijk dat een stelletje idioten een kinderfeest wil
verkrachten.
Maar één ding weet ik wel. Ik eindig deze Vaatwas-
ser met: “Fijne kerstdagen en een heel gelukkig en
gezond golfjaar 2019.
 
14 september
Frans Smits sloeg een hole in one. Wel op de win-
tergreen van 9, maar toch. Telt niet mee voor Bols,
maar hij trok gelukkig wel aan de bel. Conclusie:
“Iedereen blij”.
Hetzelfde gold voor Hans Meertens. Hoewel hij eerst
vergeten was aan de bel te trekken, trok hij dat op
20 september recht. En wederom: iedereen blij.
Beiden nog gefeliciteerd!

Seniorenbeurs
Ook dit jaar stond de
VGC op de senioren-
beurs, want dat zijn
onze huidige en toe-
komstige leden. Peter,
Rina en Jan verte-
genwoordigden onze
club.

Want we zijn: Gewoon, Gezond en Gezellig.
 
Voor het eerst was ik
er ook. Wat een druk-
te! Maar dan kom je
ook golfers tegen. Zo
zag ik Frans de Kinde-
ren, spelend op zijn
schuiftrombone in het
seniorenorkest We-
dertklank.
 
En ook Henk van der Heijden was present. Hij stond
er namens Heemkundekring Weederheem Valkens-

waard. Zo zie je maar
hoe betrokken onze
leden zijn.
 
 
 
 
 
 

Burgemeester Ederveen bij de VGC
Kom ik op een maandag ineens onze burgemeester
tegen op de driving range. Eerste inval: Nieuw Lid.
Nee, helaas, maar lid wordt hij niet. En zo toevallig
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dat ik hem tegenkwam was het ook niet. Gerrie van
Asten had me al ingefluisterd dat de burgemeester
zou komen.
 

Als nieuw raadslid had
ze Anton Ederveen
eens uitgenodigd op
onze golfbaan. Hij
heeft zijn GVB, dus dat
was geen probleem.
Dat hij 5 jaar geen club
meer in zijn handen
had gehad, mocht de
pret niet drukken. Het
ging namelijk niet om
het golfen.
De burgemeester geeft
ieder raadslid aan het

begin van een nieuwe raadsperiode de mogelijkheid
om iets van zijn/haar hobby’s, bevlogenheden, in-
teresses, e.d. te laten zien. Dat kan bij een raadslid
thuis bij koffie, kan op een terras in Valkenswaard,
kan een bezoek zijn aan een culturele instelling, kan
bij een kinderboerderij, alles staat open. Gerrie koos
voor de VGC.
Zo kon ze de burgemeester eens laten zien waar de
VGC voor staat. Vol enthousiasme vertelde ze over
de gezelligheid van onze club. Het sociale aspect.
Mensen sportief bezig te laten zijn. Dat op deze
manier mensen uit een sociaal isolement komen.
Dat er wel eens wiet gerookt wordt op ons terras.
Dit nieuwtje was nieuw voor hem!

Natuurlijk werden er ook nog een paar holes ge-
speeld.
Helaas zaten we met
een flight van 4 ach-
ter onze burgemees-
ter en Gerrie. Vijf
jaar geen club vast-
gehad! Ja, dan duurt
het langer. Wij heb-
ben rustig gewacht en genoten van zijn spel. Voor-
al op hole 4. Ervoor-Erachter-Ervoor- Erachter.  Na
hole 4 gingen Gerrie en de burgemeester nog even
een kopje koffie doen. Lid wordt hij niet, maar dat
hij genoten heeft, weet ik zeker.

Betsy Olislagers neemt afscheid bij de
barcommissie
Op 28 september nam Betsy afscheid van de bar-
commissie. Ze was meer dan 10 jaar actief. Vooral
op vrijdagmiddag, maar ook bij andere wedstrijden.
Ooit begonnen bij de bar van Falcones met Jan(tje)
van Daal. (Wie kent hem nog?) Daarna in de kanti-
ne van De Vets, maar uiteindelijk meer dan 10 jaar
in ons clubhuis. Vanaf het begin was ze erbij!  Ge-
lukkig blijft ze wel gewoon op maandagmiddag
golfen met Frans. Dus Betsy en Frans, we zien jullie
nog wel, alleen niet meer achter de bar.
Maarten bedankte haar voor haar inzet met een
mooie bos bloemen. Terecht!
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Govers Accountants/Adviseurs, Beemdstraat 25 5653 MA Eindhoven T: (040) 2 504 504 www.govers.nl

ACCOUNTANCY / ADMINISTRATIEVE DIENSTVERLENING / 

BELASTINGADVIES / BEDRIJFSKUNDIGE ADVISERING / CORPORATE FINANCE  / MEDIATION 

Vanaf de eerste slag is een golfer in beweging. Kansen benutten, 
anticiperen op tegenvallers. Die dynamiek maakt het spel zo leuk. 
Met ondernemen is het eigenlijk net zo. Alleen kan een birdie of 
een afzwaaier daar veel verdergaande gevolgen hebben. Dan is 
het prettig om een goede sparringpartner te hebben.

Govers Accountants/Adviseurs heeft met 125 accountants en 
fiscalisten een schat aan kennis en ervaring in huis. Voor adviezen 
die uw organisatie helpen zich verder te ontwikkelen. Dat is ons 
idee van succesvol samenwerken. Als dat ook uw idee is, moeten 
we misschien eens kennismaken. Belt u s.v.p. met Hugo Pluimakers: 
(040) 2 504 504.

ZELFS KAREL
Zoals gewoonlijk worden de birdies benoemd op
vrijdagmiddag. Deze vrijdag geen uitzondering.
Winnaars worden genoemd. “Poedelwinnaars” ook.
Maar tijdens het opnoemen van de birdies maakte
Jos toch een “vergissinkje ”. Hij vertelde dat: ZELFS
Karel Kremers een birdie had geslagen. Het gaat
natuurlijk over het woordje “ZELFS”. ZELF had ik er
geen, maar dat werd niet vernoemd. Dat Karel wel
met de dagprijs naar huis ging, verzachtte enigszins
zijn pijn. Met 57 slagen netto was hij de terechte
winnaar. Maar dat ga ik niet zeggen! Ik zeg gewoon:
“ZELFS Karel had gewonnen “.
 
Nieuw Zand
Al gemerkt? We hebben nieuw zand. Nou zal het
zand niet nieuw zijn, maar wel in onze bunkers. 
Was ook wel nodig, voor-
al de bunker links op hole
7 leek wel beton. En dan
die hoge rand! Kom er
maar eens uit. Ik heb vrij-
dags tijdens de stroke-
play-wedstrijd een speler
11 slagen zien maken. Poedel??? Uiteraard!
Nu is de bunker wel wat vriendelijker geworden,
maar ik moet nog wennen aan het losse zand.
 
Fietsen
Veel golfers hangen hun karretje achter de fiets en
fietsen zo lekker (milieu neutraal) naar de golfbaan.
PRIMA!
Nu de donkere dagen weer aankomen, toch even
wat vragen.
Zijn de remmen in orde? Nat weer en bladeren.
Word je goed gezien? Reflectoren op je trappers
en je wielen.
Banden in orde?
Verlichting. Zowel op de fiets als op de golfkar.
Zeker voor een fiets met een golfkar erachter geldt,

dat het achterlicht van de
fiets vaak slecht of niet
zichtbaar is.
Zorg voor verlichting op je
golfkar. Beter 2 lampjes
dan 1.

Zo komen we allemaal weer veilig thuis.

Herfstwedstrijd
Dit jaar viel de herfstwedstrijd op 24 oktober. Nog
geen echt herfstweer, maar wel veel bladeren. Dus:
provisionele bal spelen.
De wedstrijdcommissie
bestond uit Nolly van
Santvoort en Ton van Ge-
stel. Voor Nolly was het de
laatste wedstrijd. Zij stopt
ermee. Na 6 jaar vindt ze
het wel genoeg. En Ton
gaat het overnemen. Ui-
teraard werd ze “in de
bloemetjes“ gezet voor
haar inzet.
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Nolly, bedankt, voor vele goed georganiseerde
wedstrijden!

Ton is een nieuw lid bij de wedstrijdcommissie. Voor
hem dus een “vuurdoop”.
Hij ging voortvarend aan zijn nieuwe taak beginnen.
Zo werd een marshal van onze club gewezen op het
feit dat hij verkeerd liep naar hole 2. SCHANDE! 
Maar ook een marshal is maar een mens en loopt

“als een eend” ach-
ter de flightgenoten
aan. (Woorden van
Ton van Gestel).

Na hole 9 was er een
borreltje en heerlijke
worst van onze
sponsor Adriaans.
Daarna kwam de
prijsuitreiking (zie

wedstrijdverslag). Iedereen keek terug op een goed
georganiseerde en fijne wedstrijd. Ton: “Veel succes
bij de Wedstrijdcommissie”.
 
Afsluiting VVMM-competitie
De VVMM-competitie zit er ook weer op. Veel wed-
strijden gespeeld, met over het algemeen geweldig
weer. Wie zou de “ZILVEREN schoen” winnen.
Na een spannende finale was de uitslag:
3: Eddy Kox
2: Wil van Ostade
1: Will van der Burgt. De Winnaar!
Hij kreeg “DE SCHOEN” uitgereikt.

Jos Coppen meldde
nog dat we gemid-
deld 44,7 deelne-
mers hadden. Toch
een zeer respectabel
aantal (zie verder
het wedstrijdverslag
met ook het birdie
klassement).
Na de heerlijke saté
werd er nog wat ge-
praat over de wed-
strijden en nog wat gedronken. Weer een geweldige
competitie. Wedstrijdcommissie: “Bedankt”.

Ik eindigde een eindje in de middenmoot. Helaas.
Volgend jaar beter. (Hoop ik).
 
Zwembadholes
Op 1 november gingen de zwembadholes weer open.

Even goed zoeken naar de
poort. Deze is namelijk
verplaatst i.v.m. de bouw
van het geweldige sport-
centrum. Loop even langs
de bouwhekken en je
vindt de poort wel.
 
 

DDD
Ook de DDD-competitie zit er weer op. Anja Ingelse
werd kampioen van 2018. Proficiat.

Franca Verschuuren werd tweede en Toos Spierings
derde.

Het birdie-klassement werd
ook door Anja gewonnen, nu
gevolgd door Cecile van Dijk en
Betty Bonenkamp.

Allen gefeliciteerd.

Valkenswaard Nieuwe Waalreseweg 199
Voor extra openingstijden kijk op www.coppelmans.nl

Dagelijks verse aanvoer 
van bloemen en planten!

Coppelmans altijd scherp geprijsd!
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Wiekent?
Wellicht was de eerste “wie kent” te moeilijk.
Daarom nu een gemakkelijke. En ook de prijs is
verhoogd.

Wie weet wat
dit is? De eerste
goede inzender
ontvangt een
balletje van de
Valkenswaardse
Golfclub. Een
"collectors item"
dus.

Antwoorden naar: jmahberkers@onsbrabantnet.nl
 
Bel terug
Ineens was hij weer weg. DE BEL. Niet het café op
de Markt, die is niet weggeweest, maar onze bel.
De bel die de achterop komende flight het sein geeft

dat ze veilig kunnen af-
slaan. Nu was dat met de
huidige green van 9 niet
echt nodig. Trouwens het
woordje ”green” is hier
wat overdreven. Ik bedoel
dat stukje gras (ook over-
dreven) waar middenin
een vlag staat. Maar als
we volgend jaar weer op
de green van 9 kunnen

spelen, is de bel wel nodig. Hij was dus weg. Blijkbaar
was hij niet hufterproof genoeg. Ik kan me tenmin-
ste niet voorstellen dat een lid van de VGC hem
meegenomen heeft. Dus het moet een hufter ge-
weest zijn.

Maar hoe maak je hem dan wel hufterproof. Deze
vraag werd voorgelegd aan Ad van Mierlo. Vraag me
niet waarom. Hij zal toch geen ..... zijn? Maar hij
maakte de nieuwe bel wel hufterproof. De bel had
hij al en door alle schakels aan elkaar te lassen en
een niet te openen slot aan de boom, is de bel niet
meer te stelen. Alleen een slijptol en een grote
boomzaag kunnen nog roet in het eten gooien. Ik
hoop dat de hufter dit niet leest. Wil hem niet op
ideeën brengen. Maar ik neem aan dat hij de Tees-
hot niet leest.
 
Zo, de Vaatwasser zit weer vol. AANzetten en het
schone resultaat afwachten dan maar...
  
Ik ben heel benieuwd
- wie als eerste de “Wiekent” beantwoord
- wanneer de echte greens weer open gaan
- wie er in 2019 allemaal kampioen worden
                        
Maar allereerst wens ik iedereen: Heel fijne kerst-
dagen en een heel gelukkig en gezond golfjaar 2019
toe.
 
Hans Berkers

• A la carte serre restaurant • Grand Buffet & Live Cooking 

• Catering & Partyservice

OSAKA - exclusief Japans

PEKING GARDEN - Cantonees & Sichuanees

Patron Cuisinier Tokin

 

Markt 18, 5554 CC  Valkenswaard

Tel./fax: 040-201 52 48 • www.pekingosaka.nl

R E S T A U R A N T
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Ledenadministratie
De jaarwisseling is altijd een drukke periode voor
de ledenadministratie. Ik wil jullie graag een idee
geven van wat er zoal moet gebeuren, met het
verzoek mij te helpen door het voorkomen
van onnodig extra werk. Bij voorbaat dank!

Nadat de opzeggingen op 2 december zijn ver-
werkt, gaan de ca 350 facturen eruit, bijna alle-
maal per e-mail tegenwoordig. En dan blijken er
altijd weer een paar leden te zijn die hun gewij-
zigde mail-adres niet hebben doorgegeven.
Vooral nu KPN het netwerk van Onsbrabantnet
heeft overgenomen, wijzigen er nogal wat adres-
sen... Er zit niets anders op dan die facturen af te
drukken, in een enveloppe te stoppen en in de
betreffende brievenbussen te bezorgen.

Dan volgt het dagelijks controleren van de bank-
rekening en vastleggen wie er die dag heeft be-
taald (en of het bedrag klopt) en de getallen
overnemen in de financiële administratie. Dat is
een extra controle op de correctheid van de ge-
tallen. Af en toe druppelen er nog wat opzeggin-
gen binnen van leden die niet door hadden dat 1
december al voorbij was...

Medio december worden alle handicaps gecontro-
leerd op correctheid: de Annual Handicap Review.
En aangepast waar nodig. Eind december worden
de opzeggers doorgegeven aan de NGF en uit ons
ledenbestand verwijderd. Degenen die hun club-
kaart inleveren, krijgen de borg (en een eventueel
nog aanwezig bartegoed) uitbetaald.

De meeste leden hebben intussen hun contributie
voor 2019 betaald, maar er zijn altijd enkele
tientallen (!) die een herinnering nodig hebben.
Het zal de leeftijd wel zijn...

Begin januari levert de NGF een doos met 350
NGF-kaartjes bij mij af. Die moeten vervolgens
met de jaarzegels "VGC 19" bij de leden terecht
komen. Om een paar honderd euro aan portokos-
ten te besparen, stapt uw ledenadministrateur
dan op zijn fietsje en rijdt in één dag (als het
redelijk weer is) heel Valkenswaard rond (ca 60
km, goed voor de conditie). Aalst/Waalre gaat in
een middag per auto (30 km, niet zo goed voor
de conditie, maar wel sneller) en de "buitenge-
bieden" laten we over aan PostNL.

En dan is het weer voor een maand of 10 relatief
rustig.

Graag gedaan! En bij voor-
baat bedankt voor jullie me-
dewerking!
 
Peter Maathuis
Ledenadministrateur 
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Ledenwerving / Publiciteit
Zoals eerder in deze Teeshot al gemeld werd, heeft
onze publiciteitscommissie onder de bezielende
leiding van Jan Veltkamp en met inhoudelijke on-
dersteuning van Sjaak de Blauwe afgelopen jaar
flink aan de weg getimmerd.
In het voorjaar hebben we een folder over onze
vereniging huis-aan-huis laten verspreiden in Val-
kenswaard en Aalst/Waalre. Deze actie was primair
gericht op het vergroten van onze naamsbekend-
heid: er zijn nog steeds veel mensen in onze regio
die alleen De Eindhovensche weten te noemen als
het woord "golf" valt. Deze actie heeft onverwacht
ook nog enkele nieuwe leden opgeleverd.
In het najaar hebben we een kraampje op de Seni-
orenmarkt gehuurd en bemand - ook daaruit kwa-
men weer enkele nieuwe leden.

Voor 2019 is een
nieuwe folder ont-
wikkeld, nu gericht
op personeelsvere-
nigingen van bedrij-
ven in onze regio.
Daarmee willen we
proberen die vereni-
gingen te interesse-
ren in een voor hen
georganiseerde cli-
nic. De ervaring in
2018 heeft geleerd
dat vooral clinics
goed werken als
middel om nieuwe leden te interesseren in onze
vereniging. En nieuwe leden die in een groepje les
nemen, hebben direct al een aantal contacten bin-
nen de club.
 
Het lijkt steeds lastiger te worden om de plaatselij-
ke pers te interesseren in onze vereniging. Je moet
echt iets nieuws te melden hebben om redactionele
aandacht te krijgen. Daarom willen we het inge-
bruiknemen van onze gerenoveerde greens in het
komende voorjaar aangrijpen als een nieuwswaar-
dig feit. Ook dat helpt weer onze vereniging meer
zichtbaar te maken.

Maar de belangrijkste "ambassadeurs" van onze
vereniging zijn jullie, de leden! Als je het idee hebt
dat een buurman/vrouw, (klein)zoon of -dochter,
bridge- of jeu-de-boules-partner geïnteresseerd is
in de golfsport, aarzel dan niet om Jan Veltkamp,
Rina Runia of Ben Thijssen aan te spreken.
Zij hebben de kennis en het promotiemateriaal om
een aspirantlid op weg te helpen. En ze doen dat
graag!

Jan Veltkamp
040 204 4403

 

 

De nieuwe zelfstandige Wereldwinkel Valkenswaard 

heeft nu ook de mogelijkheid om lokale initiatieven 

te ondersteunen door deze een plekje in de winkel 

te geven.  

Natuurlijk blijven wij DE fairtrade cadeauwinkel 

waar je cadeautjes kunt kopen “met meerwaarde”. 
 

 

Wereldwinkel Valkenswaard - Eindhovenseweg 72A 

www.wereldwinkelvalkenswaard.nl 

 volg ons ook op  
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www.editoo.nl

Retouradres indien onbestelbaar: Postbus 916, 5550 AX Valkenswaard


